

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, November 1, 1979

• 0943

[Text]

The Chairman: Gentlemen, we will come to order. We will now proceed to consider our Order of Reference dated Monday, October 15, 1979, which is as follows:

Ordered, that Vote 10a relating to the Department of Fisheries and Oceans, for the fiscal year ending March 31, 1980, be referred to the Standing Committee on Fisheries and Forestry.

Today, if the Committee agrees, I will call Vote 10a under Fisheries and Oceans. Is it agreed?

Some hon. Members: Agreed.

FISHERIES AND OCEANS

A—Department

Budgetary

Vote 10a—Fisheries and Oceans—The grants listed in the Estimates—\$2,701,000

The Chairman: Agreed. Now, we have with us again, the Honourable James McGrath, Minister of Fisheries and Oceans, and I intend to invite the Minister to introduce his officials and make a statement. I would suggest that, following the Minister's statement, we address questions to him as briefly as we can so that we can pass the Supplementary Estimates which will have been deemed by the House to have been reported no later than November 5.

So I point out to you, gentlemen, that this is the last meeting at which we can deal with the Supplementary Estimates. So if we could have some brief questioning, pass the estimates, then, according to our decision at our last meeting, we could invite the representatives of the Fishermen's Association, who are here, to present their brief. Is that course of action acceptable to the Committee?

Some hon. Members: Agreed.

• 0945

The Chairman: Thank you, gentlemen.

Mr. McGrath, I would ask you now to introduce your officials and make your statement, please.

Hon. James McGrath (Minister of Fisheries and Oceans): Thank you very much, Mr. Chairman. Once again, I am pleased to have with me my Deputy Minister, Mr. Tansley, and the Assistant Deputy Minister, Atlantic Fisheries Service, Dr. May. I also have with me Dr. Barry Muir, Director-General, Resource Services Directorate; Mr. Al Pinhorn, Chairman, Canadian Atlantic Fisheries Scientific Advisory Committee; Mr. Ron MacLeod, Acting Assistant Deputy Minister, Pacific and Freshwater Fisheries; and we are at your disposal.

I have a short statement in connection with the supplementary estimates now before the Committee, Mr. Chairman. Copies of the statement are available for the Committee. As

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 1^{er} novembre 1979

[Translation]

Le président: Messieurs, à l'ordre, s'il vous plaît. Nous entreprenons l'étude de notre ordre de renvoi daté du lundi 15 octobre 1979:

Que le Crédit 10a portant sur le ministère des Pêches et Océans, pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980, soit renvoyé au Comité permanent des pêches et des forêts.

Si le Comité le permet, nous aborderons donc le Crédit 10a sous la rubrique Pêches et Océans. D'accord?

Des voix: D'accord.

PÊCHES ET OCÉANS

A—Ministère

Budgétaire

Crédit 10a—Pêches et Océans—Subventions inscrites au budget—\$2,701,000

Le président: Bien. Comparait à nouveau l'honorable James McGrath, ministre des Pêches et Océans à qui je demanderais de présenter ses fonctionnaires et de nous lire sa déclaration. Je suggérerais qu'après cela nous lui adressions nos questions aussi brièvement que possible de sorte que nous puissions adopter le budget supplémentaire qui doit être considéré comme renvoyé à la Chambre au plus tard le 5 novembre.

Je vous signale donc, messieurs, que c'est la dernière réunion où nous pouvons traiter de ce budget supplémentaire. Je suggère quelques questions brèves, l'adoption du budget, puis, conformément à la décision que nous avons prise lors de notre dernière réunion, nous pourrions inviter les représentants de l'Association des pêcheurs à présenter leur mémoire. Cela vous semble-t-il acceptable?

Des voix: D'accord.

Le président: Merci, messieurs.

Monsieur McGrath, je vous demanderai maintenant de présenter vos fonctionnaires avant de nous adresser la parole.

L'honorable James McGrath (ministre des Pêches et des Océans): Merci beaucoup, monsieur le président. C'est avec plaisir que je vous présente à nouveau mon sous-ministre, M. Tansley, et le sous-ministre adjoint, service des Pêches dans l'Atlantique, M. May. M'accompagnent également M. Barry Muir, directeur-général des services relatifs aux ressources; M. Al Pinhorn, président, comité consultatif scientifique du Canada sur les pêches dans l'Atlantique; M. Ron MacLeod, sous-ministre adjoint suppléant, pêches dans le Pacifique et en eaux douces; nous sommes tous à votre disposition.

J'ai une brève déclaration à vous faire sur le budget supplémentaire présenté au comité. Le texte de ma déclaration peut être distribué. J'ai également un autre document préparé par